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SWITCHES AND PUSH BUTTONS SCREWLESS

SWITCHES WITH SCREW TERMINALS  
SCHRAUBKLEMMEN SCHALTER

FUSIO

FUSIO

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

VENETIAN GREEN
VENEZIAN GRÜN

ON-OFF SWITCH (1)
AUSSCHALTER (1)

ON-OFF SWITCH (1) WITH INDICATOR LAMP
AUSSCHALTER (1) MIT GLIMMLAMPE

TWO-WAY SWITCH (6)
WECHSELSCHALTER (6)

TWO-WAY SWITCH (6) WITH INDICATOR LAMP
WECHSELSCHALTER (6) MIT GLIMMLAMPE

TWO-WAY SWITCH (6) WITH CONTROL LAMP
WECHSELSCHALTER (6) MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

INTERMEDIATE SWITCH (7)
KREUZSCHALTER (7)

INTERMEDIATE SWITCH (7) WITH INDICATOR LAMP
KREUZSCHALTER (7) MIT GLIMMLAMPE

MULTICIRCUIT SWITCH (5)
SERIENSCHALTER (5)

2 X TWO-WAY SWITCH (6/2)
2 X WECHSELSCHALTER (6/2)

2-POLE SWITCH (2) SYMBOL 0-1
2-POLIGER SCHALTER (2) SYMBOL 0-1

2-POLE SWITCH (2) WITH CONTROL LAMP
2-POLIGER SCHALTER (2) MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

PUSH BUTTON (1)
TASTER (1)

PUSH BUTTON (1) WITH INDICATOR LAMP
TASTER (1) MIT GLIMMLAMPE

PUSH BUTTON (1) SYMBOL “LIGHT”
LICHTTASTER (1)

PUSH BUTTON (1) SYMBOL “LIGHT” WITH INDICATOR LAMP
LICHTTASTER (1) MIT GLIMMLAMPE

PUSH BUTTON (1) SYMBOL “BELL”
KLINGELTASTER (1)

PUSH BUTTON (1) SYMBOL “BELL” WITH INDICATOR LAMP
KLINGELTASTER (1) MIT GLIMMLAMPE

VENETIAN BLIND PUSH BUTTON (5)
JALOUSIETASTER (5)

17521 17541 17761

17551 17771

17543 17763

17553 17773

17552 17772

17544 17764

17554 17774

17542 17762

17546 17766

17545 17765

17555 17775

17549 17769

17559 17779

17547 17767

17557 17777

17548 17768

17558 17778

17550 17770

17531

17523

17533

17532

17524

17534

17522

17526

17525

17535

17529

17539

17527

17537

17528

17538

17530

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

VENETIAN GREEN
VENEZIAN GRÜN

ON-OFF SWITCH (1) 16A
AUSSCHALTER (1) 16A

2-POLE SWITCH (2) 16A WITH INDICATOR LAMP
2-POLIGER SCHALTER (2) 16A MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

17536 17556 17776

17560 1778017540

2

BUTTON COLOUR
WIPPEN FARBE

BUTTON COLOUR
WIPPEN FARBE

ON-OFF DIMMER SWITCH (40-400)W, R
EIN-AUS DIMMER (40-400)W, R

TWO-WAY DIMMER SWITCH (40-400)W, R
WECHSEL DIMMER (40-400)W, R

TWO-WAY DIMMER SWITCH (40-600)W, R
WECHSEL DIMMER (40-600)W, R

TWO-WAY DIMMER SWITCH (20-500)VA, RL 
WECHSEL DIMMER (20-500)VA, RL

TWO-WAY DIMMER SWITCH (20-315)W, RC 
WECHSEL DIMMER (20-315)W, RC 

17586 17591 17796

17592 17797

17593 17798

17594 17799

17595 17700

17587

17588

17589

17590

DIMMER SWITCHES / DIMMER FUSIO

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

VENETIAN GREEN
VENEZIAN GRÜN

INSERT COLOUR
EINSATZ FARBE

FLUSH-MOUNTED PROGRAMS / UNTERPUTZ PROGRAMME

VITA

ICEWHITE
ALPINWEISS

18211

18221

18213

18223

VITA

VITA

18186

18187

18188

18189

18190

ICEWHITE
ALPINWEISS

ICEWHITE
ALPINWEISS

18184

18185

18222

18214

18224

18212

18216

18215

18225

18219

18229

18217

18227

18218

18228

18220

SCHRAUBLOSE SCHALTER UND TASTER

The base of switch with screw terminal is a 16A mechanism SV-16 with 3500W switching power. 
The mechanism has a screw terminal with chemically and mechanically resistant contact 
materials and with long life. The design of the mechanism allows a quick and easy assembly and 
disassembly. Technical data and assembly instructions are on page 19.

Switches and sockets with screw less terminals are based on SBV-04 mechanism. Technically 
sophisticated and compact mechanisms and also high quality contact materials are providing a long life of 
switches and sockets. A wide range of mechanisms provides a rich set of functional products. The design of 
the mechanism allows a quick and easy assembly and disassembly. Technical data and assembly 
instructions are on page 18.

Dimmer switches are an indispensable component of modern electrical installations. Dedicated 
set of mechanisms allowing the regulation of high-voltage and low voltage lighting. All the 
mechanisms of dimmer switches are protected with security element and a switch for complete 
disconnection from the network. Technical data and assembly instructions are on page 20.

Schalter und Taster mit Steckklemmen basieren auf dem Einsatz  SBV-04. Technisch vollendet und 
kompakt mit hochwertigem Kontaktmaterial gewährleistet der Einsatz eine lange Lebensauer der Schalter 
und Taster. Eine breite Palette an unterschiedlichen Mechanismen bietet außerdem eine reiche Auswahl 
an verschiedenen Funktionen der Produkte. Der Aufbau des Einsatzes ermöglicht eine schnelle und 
einfache Montage und Demontage. Alle technischen Daten und Montagehinweise finden Sie auf Seite 18.

Die Basis der Schalter mit Schraubklemmen bildet der 16A Einsatz  SV-16 mit einer 
Schaltleistung von 3500W. Der Einsatz hat eine Schraubklemmenausführung  mit mechanisch 
widerstandsfähigen Kontakten und einer langen Lebensdauer. Der Aufbau des Einsatzes 
ermöglicht eine schnelle und einfache Montage und Demontage. Alle technischen Daten und 
Montagehinweise finden Sie auf Seite 19.

Die Dimmer sind ein unterbehrlicher Teil bei modernen Elektroinstallationen. Ein breites 
Spektrum an zweckgerichteten Mechanismen ermöglicht die Regulierung von Hoch- und 
Niederspannungsleuchten. Alle Dimmereinsätze sind mit Sicherheitselementen und einem 
Schalter für die totale Abschaltung aus dem Netz geschützt. Alle technischen Daten für die 
Montage finden Sie auf Seite 20.



17356 /17376 1642017916 15537 15672

17380 1642217920 15538 1567317360 /

3

ICEWHITE
ALPINWEISS

17301

17311

17303

17313

17312

17304

17314

17302

17306

17305

17315

17309

17319

17307

17317

17308

17318

17310

ICEWHITE
ALPINWEISS

17316

17320

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

17341 1810117361 1640117901 14783 15470

17371 1641117911 14969 15475

17363 1640317903 14785 15471

17373 1641317913 14970 15476

17372 1641617912 16096 16121

17364 1640417904 14786 15472

17374 1641417914 14971 15477

17362 1640217902 14784 15474

17366 1640617906 15859 15775

17365 1640517905 14787 15473

17375 1641517915 14972 15478

17369 1640917909 16152 16156

17379 1641917919 15871 15878

17367 1640717907 14967 14965

17377 1641717917 14788 15479

17368 1640817908 14968 14966

17378 1641817918 14789 15480

17370 1641017910 16073 16077

17351 18111

17343 18103

17353 18113

17352 18112

17344 18104

17354 18114

17342 18102

17346 18106

17345 18105

17355 18115

17349 18109

17359 18119

17347 18107

17357 18117

17348 18108

17358 18118

17350 18110

GEA

GEA

MAX

MAX

PLATO

PLATO

MIKRO

MIKRO

LINEA

LINEA

OMEGA

OMEGA

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

17381

17382

17383

17384

17385

17391 1812017396 1642617981 15882 15885

17397 1642717982 15888 15892

17398 1642817983 15894 15898

17399 1642917984 16080 16083

17300 1643017985 16085 16088

17392 18121

17393 18122

17394 18123

17395 18124

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

GEA MAX PLATO MIKRO LINEA OMEGA

FLUSH-MOUNTED PROGRAMS / UNTERPUTZ PROGRAMME



SOCKETS / STECKDOSEN

DOUBLE SOCKETS / 2-FACH STECKDOSEN

SOCKETS FOR EXTRA CHARGING
STECKDOSEN FÜR ZUSÄTLICHER STROMVERSORGUNG

FUSIO

FUSIO

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

ICEWHITE
ALPINWEISS

RED
ROT

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

VENETIAN GREEN
VENEZIAN GRÜN

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT FOR EXTRA CHARGING
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN FÜR ZUSÄTLICHE STROMVERSORGUNG

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT WITH CHILD PROTECTION
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND KINDERSCHUTZ

SOCKET WITH SCREW AND EARTHING CONTACT WITH PROTECTION FOR EXTRA CHARGING
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND KINDERSCHUTZ FÜR ZUSÄTLICHE STROMVERSORGUNG

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT WITH COVER
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND KLAPPDECKEL

DOUBLE SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN

DOUBLE SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND  EARTHING PIN
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING CONTACT
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING PIN
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING CONTACT WITH CHILD PROTECTION
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN UND KINDERSCHUTZ

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING PIN WITH CHILD PROTECTION
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT UND KINDERSCHUTZ

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING PIN WITH CHILD PROTECTION
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT UND KINDERSCHUTZ

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING CONTACT FOR EXTRA CHARGING
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN FÜR ZUSÄTLICHE STROMVERSORGUNG

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING PIN
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING CONTACT WITH COVER
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN UND KLAPPDECKEL

DOUBLE SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT AND  PROTECTION
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND KINDERSCHUTZ

DOUBLE SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND  EARTHING PIN AND PROTECTION
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN UND ERDUNGSSTIFT UND KINDERSCHUTZ

17610

17679

17612

17618

17613

17617

17618

17620

/

17622

/

17623

/

/

17830

/

17832

/

17833

/

/

17621

17932

/

/

17922

/

17625

17624

/

/

17831

17933

/

/

17923

/

17835

17834

/

/

17611

17931

/

/

17921

17680

17615

17614

17951

/

4

INSERT COLOUR
EINSATZ FARBE

INSERT COLOUR
EINSATZ FARBE

INSERT COLOUR
EINSATZ FARBE

DATA SOCKETS / DATENSTECKDOSEN FUSIO

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

ICEWHITE
ALPINWEISS

GRAY
GRAU

VENETIAN GREEN
VENEZIAN GRÜN

DATA SOCKET 2XRJ45 UNSCREENED CAT. 5e
DATENSTECKDOSE 2XRJ45 CAT. 5e

DATA SOCKET 2XRJ45 SCREENED CAT. 6
DATENSTECKDOSE 2XRJ45 GESCHIRMT CAT. 6

17644 17648 17852

17650 1785417646

INSERT COLOUR
EINSATZ FARBE

FLUSH-MOUNTED PROGRAMS / UNTERPUTZ PROGRAMME

VITA

ICEWHITE
ALPINWEISS

RED
ROT

18200

18197

18202

18199

18203

18201

17939

/

/

17929

18198

18205

18204

VITA

ICEWHITE
ALPINWEISS

18195

18196

17959

/

VITA

ICEWHITE
ALPINWEISS

18208

18209

Safety sockets are built on sustainable and tested, technically sophisticated mechanism VVB-92. 
The mechanisms have a chemically and mechanically resistant contact material with long life. The 
mechanisms are with screw or screw less terminals. Technical data and assembly instructions are 
on page 21.

Double sockets with earthing contact based on a single flush-mounted mechanism modified for 
flush-mounted boxes Ø60. Compact and technically tested mechanism of double socket has a 
chemically and mechanically resistant material with long life. The mechanism is only with screw 
terminals.

Data sockets are base on quality unscreened (Cat. 5e) and screened (Cat. 6) mechanisms. 
Mechanisms respond to EIA / TIA 568 standard. Each mechanism has two separate RJ45 
connector. The connecting terminals of mechanism are KRONE-type and they are  connected 
with dedicated tool - KRONE knife. Technical data and assembly instructions are on page 22.

Die Schukosteckdosen basieren auf einem belastungsfähigen, bereits erprobten und  technisch 
vollendetem Einsatz VVB-92. Die Kontakte des Einsatzes sind aus hochwertigem und chemisch 
belastungsfähigem Material hergestellt, was eine lange Lebensdauer gewährleistet. Den 
Mechanismus gibt es in den Ausführungen mit Steck-  und Schraubklemmen. Alle technischen 
Daten für die Montage finden Sie auf Seite 21.

Die Datendosen basieren auf hochwertigen ungeschirmten (Cat. 5e) und geschirmten (Cat. 6) 
Einsätzen. Die Mechanismen entsprechen den EIA/TIA 568 Standarden. Jeder Einsatz verfügt 
über zwei separate RJ45 Anschlüsse. Die Anschlußklemmen des Mechanismus sind vom Typ 
KRONE und werden mit einem mechanischen Werkzeug – dem KRONE –Messer 
angeschlossen. Alle technischen Daten für die Montage finden Sie auf Seite 22.

Die Doppelsteckdosen mit Sicherheitskontakten basieren auf einem einheitlichen Unterputz-
Einsatz, gestaltet für Unterputzdosen Ø60. Der kompakte und technisch erprobte Einsatz der 
Doppelsteckdose ist aus hochwertigem und mechanisch sowie chemisch belastungsfähigem 
Material gefertigt, wodurch eine lange Lebensdauer gewährleistet wird. Der Mechanismus ist nur 
in der Ausführung mit Schraubklemmen erhältlich.



17420

/

17422

/

17423

17437

17438

18499 / 18500

18520

18502

18522

18503

/

/

17430

/

17432

/

17433

16500

16504

16502

16506

16514

16516

/

18000

18076

18002

18078

18003

18007

18008

14790

16189

16220

16230

15952

16234

16266

15481

16188

16223

16232

15955

16257

/

17431

17936

/

/

17926

/

17435

17434

16501

/

/

/

16049

16505

/

16515

/

/

18001

17937

/

/

17927

18077

18005

18004

17957

/

15436

16031

/

/

/

16212

15683

16237

/

/

14796

16044

/

/

/

16214

15684

16258

/

/

17421

17935

/

/

17925

/

17425

17424

17956

/

18501

17940

/

/

17930

18521

18505

18504

/

/

5

ICEWHITE
ALPINWEISS

RED
ROT

ALU-SILVER/GRAY
ALU SILBER/GRAU

ICEWHITE
ALPINWEISS

ALU-GREY/CARAMEL
ALU GRAU/CARAMEL

17400

17476

17402

17478

17403

17417

17418

17407

17408

17401

17934

/

/

17924

17477

17405

17404

17955

/

17954

/

GEA

GEA

MAX

MAX

PLATO

PLATO

MIKRO

MIKRO

LINEA

LINEA

OMEGA

OMEGA

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

RED
ROT

WHITE
WEISS

RED
ROT

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

RED
ROT

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

RED
ROT

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

RED
ROT

WHITE
WEISS

ICEWHITE
ALPINWEISS

17440

17442

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

17448 1851117452 1650918040 16170 16180

17454 1650718042 16173 1618217450 18513

GEA MAX PLATO MIKRO LINEA OMEGA

FLUSH-MOUNTED PROGRAMS / UNTERPUTZ PROGRAMME





17467

32635

17466

32643

32647

17468

24905

32645

18516

18515

18517

32879

17472

32636

17471

32644

32648

17473

32841

32646

16513

24165

16511

24204 15675

16512

24413

24205 15842

18057

24603 / 32717*

18056

32719

32721

18058

32842

32720

15016

15843

15015

15168

24087

15019

15849

15484

15865

15869

15018

/

15867

17474

32642

1657518059

32718

16550 16553

15863

17469

32641

18518

7

SURFACE MOUNTED BOXES / AUFPUTZGEHÄUSE ACCESSORIES / ZUBEHÖR

TYPE OF SURFACE MOUNTED BOX
AUFPUTZGEHÄUSE TYP

SURFACE MOUNTED BOX
AUFPUTZGEHÄUSE 24687 24688 24263

17457

2451632634

17456

24528

24557

32663

32673

17458

32885

2455432668

17459

2452532658

GEA

GEA

MAX

MAX

PLATO MIKRO

MIKRO

LINEA

LINEA

OMEGA

OMEGA

PROGRAM
PROGRAMME

FUSIO / GEA / PLATO

ICEWHITE
ALPINWEISS

ICEWHITE
ALPINWEISS

TURQUOISE
TÜRKIS

MAX MIKRO / MIKRO IP44

GRAY
GRAU

ALU SILVER
ALU SILBER

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ALU GRAY
ALU GRAU

ICEWHITE
ALPINWEISS

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

24907 3288032843 32844 /32890

17429 1850917439 1650318009 14792 15483

ICEWHITE
ALPINWEISS

17409

GEA MAX PLATO MIKRO LINEA OMEGA

GRAY
GRAU

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

CARAMEL
CARAMEL

ICEWHITE
ALPINWEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

17490 1851017491 1652318088 16570 1657317488

24960 /32926 /32927 / //

Surface mounted boxes enable an assembly of flush-mounted mechanisms into a surface mounted type. They are useful 
for renewing an already existing electrical installation without demolishing. The boxes can be adjusted simply with screws 
on a surface and we can adjust a flush-mounted mechanism into it. The materials of the boxes are mechanically durable 
and UV resistant. The protection is IP21.

Die Aufputzadapter ermöglichen die Montage von Unterputzschaltern und Steckdosen als Aufputzvariante. Sie sind 
besonders geeignet um Wandabrisse bei Adaptation oder Ausbau von bestehenden Elektroinstallationen zu umgehen. Der 
Adapter wird ganz einfach an die Wand festgeschraubt und der entsprechende Einsatz mit Abdeckteilen darauf befestigt. 
Der Adapter wird aus einem robusten und UV-stabilen Material hergestellt. Bei der Verwendung des AP-Adapters beträgt 
die Schutzart des Einsatzes IP21.

FLUSH-MOUNTED PROGRAMS / UNTERPUTZ PROGRAMME



8

SURFACE MOUNTED PROGRAMS IP44 / AUFPUTZ PROGRAMME IP44 

SWITCHES WITH SCREW TERMINALS / SCHRAUBKLEMMEN SCHALTER

SOCKETS / STECKDOSEN

FLUID

FLUID

FLUID

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

GRAY
GRAU

GRAY
GRAU

GRAY
GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

ON-OFF SWITCH (1)
AUSSCHALTER (1)

SOCKET WITH SCREW TERMINALS AND EARTHING CONTACT
STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN

ON-OFF SWITCH (1) WITH INDICATOR LAMP
AUSSCHALTER (1) MIT GLIMMLAMPE

SOCKET WITH SCREW LESS TERMINALS AND EARTHING CONTACT
STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN

TWO-WAY SWITCH (6)
WECHSELSCHALTER (6)

TWO-WAY SWITCH (6) WITH INDICATOR LAMP
WECHSELSCHALTER (6) MIT GLIMMLAMPE

TWO-WAY SWITCH (6) WITH CONTROL LAMP
WECHSELSCHALTER (6) MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

INTERMEDIATE SWITCH (7)
KREUZSCHALTER (7)

INTERMEDIATE SWITCH (7) WITH INDICATOR LAMP
KREUZSCHALTER (7) MIT GLIMMLAMPE

MULTICIRCUIT SWITCH (5)
SERIENSCHALTER (5)

2-POLE SWITCH (2) SYMBOL 0-1
2-POLIGER SCHALTER (2) SYMBOL 0-1

2-POLE SWITCH (2) 16A
2-POLIGER SCHALTER (2) 16A

2-POLE SWITCH (2) WITH CONTROL LAMP
2-POLIGER SCHALTER (2) MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

2-POLE SWITCH (2) 16A WITH CONTROL LAMP
2-POLIGER SCHALTER (2) 16A MIT KONTROLLGLIMMLAMPE

2-POLE SWITCH (2) WITH CONTROL LAMP AND FOR EMERGENCY SHUTDOWN - RED BUTTON
2-POLIGER HEIZUNGSNOTSCHALTER (2) MIT KONTROLLGLIMMLAMPE UND MIT ROTER WIPPE

2-POLE SWITCH (2) 16A WITH CONTROL LAMP AND FOR EMERGENCY SHUTDOWN - RED BUTTON
2-POLIGER HEIZUNGSNOTSCHALTER (2) 16A MIT KONTROLLGLIMMLAMPE UND MIT ROTER WIPPE

PUSH BUTTON (1)
TASTER (1)

PUSH BUTTON (1) WITH INDICATOR LAMP
TASTER (1) MIT GLIMMLAMPE

16301

16306

16325

16361

16366

16385

16331

16336

16355

16371

16372

16386

16341

16342

16356

16363

16340

16333

/

16373 16343

16376 16346

16364 16334

16374 16344

16362 16332

16365 16335

16375 16345

16351 /

16369

16379

16339

16349

16311

16312

16326

16303

16320

16313

16316

16304

16314

16302

16305

16315

16350

16309

16319

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

DOUBLE SOCKETS VERTICAL / 2-FACH AUFPUTZ STECKDOSEN-VERTIKAL FLUID

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

WHITE
WEISS

GRAY
GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

DOUBLE TWO-WAY SWITCH (6) VERTICAL
2-FACH WECHSELSCHALTER (6) VERTIKAL 17038 17039 17040

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

SWITCHES AND PUSH BUTTONS SCREWLESS
SCHRAUBLOSE SCHALTER UND TASTER

Single surface mounted switches and push buttons with screw less terminals FLUID with IP44 protection are intended for use in areas 
where it is necessary an enhanced protection against dust, humidity and moisture particles. The base of switches and push buttons 
with screw less terminals is the mechanism SBV-04F with 2000W switching power. Quick and simple mounting and also quality and 
lasting materials provide a long life of switches and push buttons even in extreme conditions. Technical data and assembly 
instructions are on page 29.

Single surface mounted 16A switches with screw terminals FLUID are intended to switch power loads up to 3500W. Quality 
and lasting mechanism SV-16F with screw terminals in housing which is also from quality and lasting materials is a ideal 
choice for places with increased humidity and dust. Different color combinations of switches, together with usefulness 
complete every room with perfectness. Technical data and assembly instructions are on page 30.

Single surface mounted sockets FLUID are built on quality and lasting mechanism VVB-92F which allows 3500W power 
demand. Quality and lasting materials with different color combinations and with modern design enables a use of sockets 
even in the most difficult areas. With IP44 protection are intended for use in areas where it is necessary an enhanced 
protection against dust, humidity and moisture particles. Technical data and assembly instructions are on page 31.

Double switches FLUID in a vertical layout extend usability and functionality of electrical installations with two switches in 
one housing. The base of double vertical switches is a two-way mechanism SBV-04F with screw less terminals. With IP44 
protection are intended for use in areas where it is necessary an enhanced protection against dust, humidity and moisture 
particles. Technical data and assembly instructions are on page 32.

Die Einfach AP-Schalter und Taster mit Steckklemmen aus der Serie Fluid IP44 sind für Räume mit einem erhöhtem Staub- und 
Feuchtigkeitsschutz bestimmt. Die Grundlage der einfach AP-Schalter und Taster mit Steckklemmen bildet der robuste Einsatz SBV-
04F, der eine Schaltleistung bis 2000W ermöglicht. Das hochwertige Material gewährleistet eine lange Lebensdauer der Schalter und 
Taster. Der Aufbau des Einsatzes ermöglicht  eine schnelle und einfache Montage und Demontage. Alle technischen Daten und 
Montagehinweise finden Sie auf Seite 29.

Die Einfach AP-Schalter 16A mit Schraubklemmen aus der Serie Fluid IP44 sind für eine stärkere Schaltleistung bis 3500W 
geeignet. Der hochwertige und robuste Einsatz SV-16F is vor allem für feuchte und staubige Räume geeignet. Die 
verschiedenen Farbkombinationen der Schalter vollenden die Einheit eines jeden Raumes. Alle technischen Daten und 
Montagehinweise finden Sie auf Seite 30.

Die einfach AP-Schukosteckdosen FLUID sind aus hochwertigem  Material gefertigt. Der robuste Mechanismus VVB-92F 
gewährleistet eine Abnahmeleistung bis 3500W. Die qualitätvollen Werkstoffe, verschiedene Farbkombinationen und 
modernes Design ermöglicht die Anwendung der Steckdosen in den anspruchsvollsten Räumen. Anhand des IP44 
Schutzes können die Steckdosen auch in feuchten und staubigen Raumen eingestzt werden. Alle technischen Daten und 
Montagehinweise finden Sie auf Seite 31.

Die Doppelschalter FLUID in senkrechter Ausführung weiten die Nutzbarkeit und Funktionalität von elektrischen 
Installationen auf zwei Schalter in einem Gehäuse aus. Die Basis des Doppeschalters bildet der vollendete 
Wechselschaltereinsatz mit Steckklemmen SBV-04F. Der IP44 Schutz sichert den Einsatz vor Feuchte und Staub. Alle 
technischen Daten und Montagehinweise finden Sie auf Seite 32.
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SURFACE MOUNTED PROGRAMS IP44 / AUFPUTZ PROGRAMME IP44  

SWITCHES+SOCKET VERTICAL / SCHALTER+STECKDOSE VERTIKAL

SWITCHES+SOCKET HORIZONTAL / SCHALTER+STECKDOSE HORIZONTAL

DOUBLE SOCKETS VERTICAL / 2-FACH AUFPUTZ STECKDOSEN-VERTIKAL

DOUBLE SOCKETS HORIZONTAL / 2-FACH AUFPUTZ STECKDOSEN-HORIZONTAL

FLUID

FLUID

FLUID

FLUID

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

TYPE OF MECHANISM
EINSATZTYP

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

WHITE
WEISS

GRAY
GRAU

GRAY
GRAU

GRAY
GRAU

GRAY
GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

GRAY / DARK GRAY
GRAU / DUNKEL GRAU

VERTICAL COMBINATION OF TWO-WAY SWITCH AND SOCKET WITH SCREW TERMINALS
KOMBINATION WECHSELSCHALTER+STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN-VERTIKAL

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS 2H/2 WITH ONE CABLE ENTER-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN HORIZONTAL 2H/2 MIT EINER KABELZUFÜHRUNG-UNVERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS 2H/1 WITH TWO CABLE ENTERS-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN HORIZONTAL 2H/1 MIT SEPARATER KABELZUFÜHRUNG-UNVERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS 2H/2 WITH ONE CABLE ENTER-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN HORIZONTAL 2H/2 MIT EINER KABELZUFÜHRUNG-UNVERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS 2H/1 WITH TWO CABLE ENTERS-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN HORIZONTAL 2H/1 MIT SEPARATER KABELZUFÜHRUNG-UNVERBUNDEN

VERTICAL COMBINATION OF TWO-WAY SWITCH AND SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS
KOMBINATION WECHSELSCHALTER+STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN-VERTIKAL

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS 2H/2 WITH ONE CABLE ENTER-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN HORIZONTAL 2H/2 MIT EINER KABELZUFÜHRUNG-VERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS 2H/1 WITH TWO CABLE ENTERS-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN HORIZONTAL 2H/1 MIT SEPARATER KABELZUFÜHRUNG-VERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS 2H/2 WITH ONE CABLE ENTER-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN HORIZONTAL 2H/2 MIT EINER KABELZUFÜHRUNG-VERBUNDEN

DOUBLE HORIZONTAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS 2H/1 WITH TWO CABLE ENTERS-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN HORIZONTAL 2H/1 MIT SEPARATER KABELZUFÜHRUNG-VERBUNDEN

HORIZONTAL COMBINATION OF TWO-WAY SWITCH AND SOCKET WITH SCREW TERMINALS
KOMBINATION WECHSELSCHALTER+STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN-HORIZONTAL

DOUBLE VERTICAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN VERTIKAL-UNVERBUNDEN

HORIZONTAL COMBINATION OF TWO-WAY SWITCH AND SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS
KOMBINATION WECHSELSCHALTER+STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN-HORIZONTAL

DOUBLE VERTICAL SOCKET WITH SCREW TERMINALS-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT SCHRAUBKLEMMEN VERTIKAL-VERBUNDEN

DOUBLE VERTICAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS-UNCONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN VERTIKAL-UNVERBUNDEN

DOUBLE VERTICAL SOCKET WITH SCREWLESS TERMINALS-CONNECTED
2-FACH STECKDOSE MIT STECKKLEMMEN VERTIKAL-VERBUNDEN

17032

16323

17020

16283

16327

16286

16328

17033

16383

17021

16284

16387

16287

16388

17034

16353

17022

16285

16357

16288

16358

17036

16384

17027

16290

16389

16293

16390

17037

16354

17028

16291

16359

16294

16360

17024

17030

17025

17031

17035

16324

17026

16289

16329

16292

16330

17023

17029

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

COLOUR COMBINATIONS
FARB KOMBINATIONEN

Double sockets in a vertical layout are built on durable mechanism VVB-92F. The mechanisms are with screw and screw 
less terminals and can be connected or unconnected. At connected variant the demand power is 3500W for both sockets, at 
unconnected variant the demand power is 3500W for each socket separately. Technical data and assembly instructions are 
on page 32.

The base of double horizontal sockets is a durable and technically sophisticated mechanism VVB-92F. Double sockets can be with 
common or separate inlet and can be inside housing connected or unconnected. These variations allow a wide selection of desired 
performance in relation to the function and the requirements of electrical installations. Simple and quick mounting and also the 
increased level of IP44 protection complement the utility in all environments, even in the most demanding. Technical data and 
assembly instructions are on page 34-35.

Combinations of two-way switches with screw less terminals and sockets in vertical layout expand the functional utility of 
electrical installations. Quality and lasting materials with different color combinations and with modern design enables a use of 
sockets even in the most demanding environments. With IP44 protection are intended for use in areas where it is necessary an 
enhanced protection against dust, humidity and moisture particles. Technical data and assembly instructions are on page 36.

Combinations of two-way switches with screw less terminals and sockets in horizontal layout expand the functional utility of 
electrical installations. Quality and lasting materials with different color combinations and with modern design enables a use of 
sockets even in the most demanding environments. With IP44 protection are intended for use in areas where it is necessary an 
enhanced protection against dust, humidity and moisture particles. Technical data and assembly instructions are on page 37.

Die Doppelsteckdosen in senkrechter Ausführung basieren auf robusten Mechanismen    VVB-92F v. Diese gibt es in der 
Variante mit Schraub- oder Steckklemmen und verbunden oder unverbunden. Bei der verbundenen Variante kann die 
Abnahmeleistung beider Steckdosen 3500W betragen, bei der unverbundenen Ausführung ist jede Steckdose  für 
Stromabnehmer bis 3500W geeignet. Alle technischen Daten und Montagehinweise finden Sie auf Seite 33.

Die Basis der waagerechten Doppelsteckdosen  bildet der Mechanismus VVB-92F. Die Doppelsteckdosen gibt es in der Ausführung 
mit gemeinschaftlicher oder separater  Versorgung, und diese können innerhalb des Gehäuses verbunden oder unverbunden sein. 
Diese Variationen ermöglichen eine große Auswahl an gewünschten Ausführungen im Hinblick auf  Funktion und Gegebenheiten der 
vorhandenen Elektroinstallationen. Eine einfache und schnelle Montage und der höhere IP44 Schutz ermöglichen die Anwendung in 
allen Räumen und Umfeldern. Alle technischen Daten und Montagehinweise finden Sie auf Seite 34-35.

Die Kombinationen Wechselschalter mit Steckklemmen und Schukosteckdose in senkrechter Ausführung erweitert die 
fuktionelle Anwendung der Elektroinstallationen. Das hochwertige und robuste Material in verschiedenen Farbkombinationen 
und das moderne Design ermöglichen die Anwendung der Produkte in allen Räumen. Der IP44 Schutz erhöht die 
Anwendungsmöglichkeiten auch in feuchten und staubigen  Räumen. Alle technischen Daten und Montagehinweise finden Sie 
auf Seite 36.

Die Kombinationen Wechselschalter mit Steckklemmen und Schukosteckdose in waagerechter Ausführung erweitert die 
fuktionelle Anwendung von Elektroinstallationen. Das hochwertige und robuste Material in verschiedenen Farbkombinationen 
und das moderne Design ermöglichen die Anwendung der Produkte in allen Räumen. Der IP44 Schutz erhöht die 
Anwendungsmöglichkeiten auch in feuchten und staubigen  Räumen. Alle technischen Daten und Montagehinweise finden Sie 
auf Seite 37.
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